
Protokół Nr XV/08 
 

z XV sesji Rady Gminy Mieścisko  w dniu 30 września 2008 r. w godzinach 12.00 do 15.40 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 
 
Adn. 1 
 
 XV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 
P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego 
 i pracowników administracji samorządowej, sołtysów wsi i wszystkich gości uczestników 
dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki odpowiednio Nr 1 i 2 
do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, na dzisiejszej sesji obecnych jest 12 i 3 
nieobecnych usprawiedliwionych, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad 
i podejmowania uchwał. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 
- Aleksandra Martyńska. 
- Marek Klinger, 
- Adam Hoffmann. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad, jaki radni i goście otrzymali 
z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku nie wniesiono uwag. 
(Porządek obrad XV sesji Rady Gminy stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z ostatniej sesji 
bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu przyjęli protokół jednogłośnie bez odczytywania. 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) ostatnio były położone kawałki dywanika czy nie można było zrobić za jednym razem 
całości ? 
2) zgłosił potrzebę asfaltu za parkiem na ul.Zacisze, gdzie jeździ beczkowóz. „Tam  
w pierwszej kolejności jednak trzeba zrobić 70-80 m  odwodnienia żeby woda nie leciała”; 
3) sprawa położenia dywanika k/P.Kasperka. ”Jeszcze nie widziałem żeby dywanik kłaść na 
piasku ?”; 
4) „firma, która łatała dziury asfaltem mogła wszystkie połatać”; 
5) sprawa usuwania śmieci, szczególnie na terenie Mieściska. Kiedyś Brygada Robót 
Komunalnych miała butikar. Takie wywożenie śmieci byłoby najbardziej korzystne. 
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- radny Kuryłowicz: 
1) sprawa kanału Kłodzińskiego – „odcinek na terenie naszej gminy jest zarośnięty. Rolnikom 
zaleje pola na wiosnę”; 
2) praca równiarki – „czy nie może operator  równiarki zgłosić się wcześniej do sołtysa ? 
Często na telefon sołtysa do Urzędu musi drugi raz jechać. Taka sytuacja miała miejsce w 
Jaroszewie Pierwszym”; 
3) sprawa uzgadniania wykonywania prac społecznych. W Jaroszewie Pierwszym mieszkańcy 
sami wykaszali boisko, a potem przyjechała firma i też wykaszała;  
3) lampy w Jaroszewie Drugim, które non stop nie świecą. Może powodem jest 
nieodpowiednie napięcie ? 
 
- radny Plewa: 
1)  dziury na drodze wyjazdowej i na drodze do wsi Zbietka. Istnieje potrzeba załatania tych 
dziur; 
2) na sesji w miesiącu czerwcu w zmianach w budżecie było 20 tys.zł na remont kuchni w 
Zbietce. Czy będzie to w tym roku zaczęte ? 
 
- radny Witucki: 
1) jak daleko wygląda sprawa świetlicy w Podlesiu Kościelnym ? 
2) jak  wygląda sprawa z boiskiem ? 
 
- radny Wojtyszyn – pojawiła  się informacja w gazecie o zamiarze likwidacji sądów. Czy to 
tez dotyczy Sądu w Wągrowcu ?  
 
Adn. 6 - Zapytania sołtysów 
 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie: 
1) „na szosie od krzyżówki od drogi wojewódzkiej do Jaroszewa  są dziury wybite. Jest 
kładziony asfalt. Czy nie możnaby przy tej okazji ich załatać”? 
2) w Jaroszewie Drugim – sprawa nieświecących lamp (jedna na przystanku, 1 na początku 
wsi); 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko: 
1) ponowił sprawę mrugającego oświetlenia. Jest jedna lampa przy pałacu w Jaworówku; 
2) na gruncie spółki po PGR została studnia. Tam jest 8-10 kręgów i to nie jest 
zabezpieczone. W tej sytuacji trzebaby to zabezpieczyć; 
3) sprawa równiarki na drogi; 
4) w związku, że będzie podjęta opinia w sprawie aquaparku, Czy będzie można zabrać głos 
przed podjęciem opinii ? W odpowiedzi Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że można 
zabrać głos. 
5) zmniejszył się skład Rady Sołeckiej w Jaworówko. Co w tej sytuacji ? 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka: 
1) czy firma wywożąca szkło ma określony termin wywożenia ? P.Sołtys zgłaszała 3 razy 
 i bez odwetu; 
2) P.Sołtys prosiła o załatanie dziur na drodze; 
- P.Rolewski – sołtys wsi Pląskowo – podziękował za odcinek położonej nawierzchni 
asfaltowej. Ponadto mieszkańcy pytają czy na drugi rok będzie robiony odcinek drogi w 
kierunku P.Hagdana ? 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne: 
1) podziękowała za odcinek drogi za sklepem; 
2) jest tablica ogłoszeń .tam są powybijane szyby. Czy nie możnaby jej zlikwidować. 
Ogłoszenia i tak są wywieszane w sklepie; 
- P.Bąk – sołtys wsi Jaroszewo Pierwsze – podziękował za wyremontowanie świetlicy  
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w Jaroszewie Pierwszym; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia – podziękował za wykonanie 2 odcinków asfaltowych  
w Sarbii  i prosił aby nie zapominać o ich  dokończeniu. 
Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
 
Adn. 7 
 
 Wójt złożył informację ze swojej działalności międzysesyjnej. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym podczas którego: 
- 1.09.2008 r. – brała udział w inauguracji roku szkolnego i apelu z okazji 60-rocznicy 
wybuchu II wojny światowej; 
- udział w dniach 6-7.09.br w XXX Targach Michałowskich i Dożynkach Powiatowo-
Gminnych; 
- 11.09.br. – udział w konferencji nt .rozwoju sportu i finansowania obiektów sportowych w 
gminie; 
- 12.09.br. – udział w konferencji nt. zagospodarowania osadów pościelowych; 
- 22.09.br. – przewodniczyła wspólnemu posiedzeniu Komisji. 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący Komisji złożyli informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym, która objęła posiedzenia zgodnie z planem pracy. 
 
Adn. 10 
 
 Kolejnym punktem posiedzenia było przedstawienie informacji z wykonania budżetu 
Gminy za I półrocze 2008 r.. 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 
22 września 2008 r. informacja została przedstawiona Radzie. Stąd też zapytała radnych czy 
jest potrzeba ponownego przedstawienia. Jest to tylko przyjęcie informacji bez podjęcia 
uchwały. 
W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady odczytała opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2008 r., która jest 
opinią pozytywna. 
(Opinia RIO stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). 
Z kolei Wójt Gminy odczytał wyjaśnienie Gminnej Biblioteki Publicznej w Mieścisku do 
uwag podniesionych przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
Rada przyjęła informację z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2008 r. bez uwag, która 
stanowi załącznik Nr 7  do protokołu). 
 
Adn. 11 – Podjęcie uchwał 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2008. 
 Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska odczytała autopoprawkę wniesiona przez Wójta do 
projektu uchwały przedstawionego na wspólnym posiedzeniu Komisji, która dotyczy: 
- dokonuje się zwiększenia dochodów w działach: 
- Dział 600 – Transport i łączność – Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne zwiększa się o 
kwotę 13.000 zł z tytułu środków finansowych Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych; 
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- Dział 756 – Dochody od osób prawnych, osób fizycznych i od innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej – Rozdział 75621 – Udziały gmin w podatkach 
stanowiących dochód budżetu państwa zwiększa się o kwotę 6.200 zł – podatek dochodowy 
od osób prawnych. 
- dokonuje się zwiększenia wydatków w działach: 
- Dział 600 – Transport i łączność – Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne zwiększa się o 
kwotę 13.000 zł na „Budowę nawierzchni asfaltowej na drogach gminnych”; 
- Dział 852 – Pomoc społeczna – Rozdział 85212 – Świadczenia rodzinne, zaliczka 
alimentacyjna zwiększa się i zmniejsza o kwotę 653 zł, z czego zwiększa się wydatki w 
następujących paragrafach: 
- 4740 – o kwotę 71 zł z przeznaczeniem na zakup papieru do drukarek; 
- 4750 – o kwotę 582 zł z przeznaczeniem na zakup tuszu do drukarek. 
Zmniejsza się: 
- zakup materiałów i wyposażenia o kwotę  228 zł 
- podróże służbowe krajowe o kwotę 52 zł 
- różne opłaty i składki o kwotę 50 zł 
- szkolenia pracowników o kwotę 323 zł. 
- Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – Rozdział 85324 – 
Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zwiększa się o kwotę 6.200 zł na 
dofinansowanie zakupu samochodu osobowego przeznaczonego do0 przewozu osób 
niepełnosprawnych zatrudnionych w Zakładzie Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. 
 
Zmiana w autopoprawkach dotyczy zwiększenia dochodów oraz zwiększenia wydatków o 
kwotę 19.200 zł. 
Jednocześnie poinformowała, że w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo Wojewody 
Wielkopolskiego z którego wynika, że został zwiększony plan dotacji celowej o 3.100 zł na 
dofinansowanie zadania na wypłatę dodatku 250 zł miesięcznie na pracownika socjalnego. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 8 
do protokołu. 
 
Adn. 12 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w 
dn.22.09.br został przedstawiony przez Wiceburmistrza miasta Wągrowca projekt budowy 
aquaparku w Wągrowcu. 
Wójt Gminy odczytał pismo Wiceburmistrza do Wójta Gminy o wsparcie finansowe przez 
gminę tej inwestycji w kwocie 200.000 zł. Inwestorem inwestycji będzie spółka Łączny koszt 
inwestycji to około 30 mln zł. Inwestycja planowana jest na lata 2009-2010.Inwestycje 
planuje się sfinansować min.: 
- 10 mln zł – Urząd Miasta 
- 5 mln zł (udział powiatu + 2 mln zł gminy) 
- 1 mln zł – Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej 
Z kolei Przewodnicząca poprosiła o dyskusje celem wydania opinii. W dyskusji głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – przypomniał swoje wcześniejsze stanowisko, że jest  przeciwny 
budowie aquaparku. „Miasto Wągrowiec kiedyś miało inne możliwości, a nie skorzystało. To 
są wieloletnie zaniedbania Wągrowca. 
Baseny w zasadzie utrzymują samorządy. W razie strat samorządy ponoszą koszty do 
wysokości udziału. W gminie mamy do załatwienia sprawę dróg (przy 50% dofinansowaniu 
ze środków zewnętrznych. Są inwestycje: sala gimnastyczna, chodniki”; 
- radny Kuryłowicz – czy z zewnętrznych środków nie możnaby budować? Gniezno nie chce 
mieszkańców naszej gminy przyjmować i tutaj basen przydałby się; 
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- radny Górski – „skoro nadarza się okazja żeby mieć obiekt z prawdziwego zdarzenia 
widziałby żeby skorzystać z propozycji. Do Wągrowca jest 10 minut jazdy. Jadąc na basen do 
Czerwonaka to jest 54 km i koszty przejazdu”; 
- radna Toboła – podzieliła zdanie przedmówcy, że jadąc do Czerwonaka ponosi się koszty 
paliwa; 
- radny Wojtyszyn – „ten basen może oddziaływać na sytuacje na terenie gminy. Jeśli w 
Wągrowcu byłoby 100 oddziałów przy 1 godzinie na oddział na basen to już w ciągu 
tygodnia byłoby zapełnione. Teraz możemy popierać, ale jest konieczna budowa na 
miejscu.10 zł bilet, do tego trzeba doliczyć koszty przejazdu. Powinniśmy przynajmniej 
otwarty basen budować na miejscu”; 
- radny Rojewski – był przeciwny przystępowaniu do spółki ”My nie mamy boisk, 
praktycznie nic. Ile w gminie za 200 tys.zł możemy zrobić ? „Skoro myślimy o budowie sali 
w gminie i budowie basenu to te pieniądze będą potrzebne tutaj”; 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – wystąpił jako wyraziciel opinii mieszkańców swojej 
wsi, kiedy na wieść o budowie aquaparku rozpętała się we wsi burza. Są jeszcze u nas w 
gminie mieszkańcy, którzy nie mają doprowadzonej wody, W Jaworówko są 3 rodziny bez 
wody. Inna sprawa to co z budową kanalizacji oprócz Mieściska, Popowa i Zabiczyna ? To 
jest jawny wyzysk 14 zł za wywóz kubika.”Ja płacę miesięcznie 140 zł za wywóz szamba. W 
naszej gminie jeszcze na luksus wiele osób nie stać. Moje zdanie: jest i tak i nie. To można 
dofinansować jeśli zrezygnujemy z basenu w gminie”; 
- radny Migas - „jeśli my nie wyrazimy opinii pozytywnej to i tak powstanie. Jest to jakaś 
atrakcja. Niedawno nam wypominano zadłużenie gminy. Wstępnie można zaakceptować i 
zobaczyć co będzie się działo”; 
- radny Rodzewicz – argument, że skorzystamy jak dołożymy to nie argument. Jak będzie 
wybudowane to tak nas przyjmą bo to jest kasa. 
- radny Witucki – „wybudowanie basenu w Wągrowcu spowoduje, że nasze dzieci będą tam 
jeździć. Dwa baseny w tak bliskiej odległości nie utrzymają się. Jeśli wybudujemy salę 
gimnastyczna to już będzie bardzo duże obciążenie dla gminy”; 
- radny Rojewski – „jeśli podejmiemy opinię pozytywną, to oni są przekonani, że my 
wyrażamy zgodę”; 
- radny Plewa – „”czy gminę stać żeby dać 200 tys.zł na basen? Jestem „za” i „przeciw”; 
- radna Starosta – „jestem „za”. Dużo dzieci ma skrzywienie kręgosłupa. Dzieci miały 
zalecenia od lekarza i rodzice jeżdżą na basen”; 
- radna Kapczyńska – „ja myślę, że najbliższa jest dla nas sala gimnastyczna, niemniej jednak 
musimy myśleć perspektywicznie. Stąd też dyplomatyczne podejście. My się wypowiadamy, 
że popieramy tę inwestycje. Wiceburmistrz powiedział, że jeśli będzie potrzeba to zaciągną 
kredyt”; 
- Wójt – „90% dzieci ma skrzywienie kręgosłupa. Na co basen jest najlepszą rzeczą Ja 
uważam, że kwestia boisk to jest jedna sprawa. Jeśli chodzi o spółkę – samorządy z 
odpowiedzialności zostają wyłączone.10 powiatów jeszcze nie ma basenu. Wodociągowanie, 
kanalizację będziemy robić – odpowiadając P.Chojnackiemu”; 
- radny Rodzewicz – „to, że pływanie jest najlepszą formą rehabilitacji to wiadomo. Jednak 
rehabilitacja to jest jedna rzecz, a zapobieganie – druga.40 kr dziecko winno nosić 2,5 kg na 
plecach. System jest odpowiedzialny za to”; 
- radna Kapczyńska – „uważam, że każdy z nas uważa za słuszne żeby taki Aquaparki 
powstał. Problemem są finanse”; 
- radny Wojtyszyn – „czy można to zrobić w 2 wersjach ? Wyrazić wstępnie opinię 
pozytywną, a dofinansowanie będzie rozpatrywane później”? 
- Przewodnicząca Rady – wyjaśniła, że na dzisiaj jest rozeznanie miasta Wągrowca w kwestii 
celowości takiej inwestycji; 
Po zakończeniu dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała opinię w sprawie budowy 
Aquaparku, którą następnie poddała pod głosowanie. 
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Na 12 radnych: 8 głosowało „za”, 1 „przeciw” (radny Rojewski) i 3 radnych „wstrzymało się 
od głosu”. 
Opinia została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 9  do protokołu. 
 
Adn. 13 
 
 Wójt udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Następnie złożył informację z rozliczenia Targów Michałowskich. Ponadto poinformował o 
sprzedaży prowadzonej przez Niemców podczas Targów Michałowskich, z której zebrali 2,5 
tys.zł z przeznaczeniem dla najuboższych mieszkańców gminy. Z kolei Holendrzy ze 
sprzedaży zebrali 6.038 zł z przeznaczeniem na remont kościoła w Budziejewku. 
Następnie odczytał ogłoszenie o naborze kierowców przez PKS Gniezno. 
 
Adn. 14 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała informacje o złożonych oświadczeniach 
majątkowych: 
- Wójta i Przewodniczącej Rady – złożonych Wojewodzie 
- radnych – złożonych Przewodniczącej Rady 
- kierowników jednostek organizacyjnych - - Wójtowi Gminy. 
(Informacje stanowią załączniki do protokołu). 
 
Adn. 15 – Wolne głosy i wnioski 
 
- radna Starosta: 
1) czy wieczorem będzie otwarty klub w Popowie Kościelnym ? 
2) Rada Sołecka w Popowie Kościelnym nagrodę w konkursie3 „Piękna Wieś” chciałaby 
przeznaczyć na zakup róż. Planują posadzić róże między pasem zieleni. (od P.Stachowiaka aż 
do cmentarza). Czy to nie będzie przeszkadzało w koszeniu ? 
- Wójt – róże wymagają dużej dbałości. Ja widziałbym II taką samą stronę z pasem zieleni. 
- sprawa klubu – musimy się zastanowić. Może kogoś znaleźć; 
-  radny Witucki – 14 września br. odbyły się X zawody sportowo-pożarnicze. Przez cały 
powiat zostały przemilczane. W Gołańczy zabrakło przedstawiciela naszych władz. I miejsce 
zajął Stołężyn,  w grupie drużyn młodzieżowych – Popowo Kościelne, w grupie młodszych 
chłopców – Sarbii. Po zawodach zabrakło kogoś kto by podziękował tym dzieciom; 
- Przewodnicząca Rady – pogratulowała drużynom Popowa i Sarbii. 
- radny Rojewski: 
1) przez Żabiczyn zaczynają robić krawężniki. Była mowa, że będzie droga z chodnikami ? 
2) na wysokości drogi do kościoła. Jakby okno było otwarte to woda byłaby w pokoju. Miały 
być studzienki ? 
3) przed sesją rolnicy przyszli do radnego w następującej sprawie. „Podobno spółka w 
Mieścisku będzie hodowała 10 tys.tuczników. Ci rolnicy są przerażeni”; 
Odpowiedzi na pytania udzielił Wójt: 

1) odnośnie drogi -  drogi nie będzie, jak nie będzie odwodnienia. Jak będzie 
odwodnienie, będą zrobione chodniki; 

2)  „rozmawiałem z największym udziałowcem spółki. Chce on uruchomić produkcję 
zdrowej żywności. Nikt nie da certyfikatu na produkcję żywności jeśli tam będzie 
produkcja takiego czegoś”; 

- radny Rodzewicz – z informacji przedstawionej na jednym z posiedzeń komisji Rolnictwa 
wiadomo, że wyraźnie pogorszył się stan wód jeśli powstały fermy w dorzeczu Wełny. 
Z kolei głos zabrał komendant Komisariatu Policji, który podziękował samorządowi za 
urządzenie do mierzenia prędkości. Gmina za to urządzenie zapłaciła 5 tys.zł. Będzie ono dla 
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rejonu Skoki-Mieścisko. Do 800 m mierzy w trybie stacjonarnym. To urządzenie pozwala na 
mierzenie prędkości pojazdów oddalających się. 
- radny Wojtyszyn – w związku z XXX rocznica wyboru papieża Polaka 19.10.br będzie 
Dzień Papieski połączony z V-leciem istnienia fundacji Jana Pawła II, w tym miejscu zaprosił 
wszystkich na uroczyste obchody. 
 
 W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 
podziękowała wszystkim za obecność i zamknęła XVI sesję Rady Gminy. 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 
  Inspektor ds. obsługi      Przewodnicząca Rady Gminy 
  organów gminy     
 
  /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/ 

 


